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کمیسیون  نایب رئیس  رستمیان،  علی   
گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی 
بر  مالی  و  ایراد شرعی  دو  نگهبان  »شورای 
با  شاغل  زنان  کاری  ساعت  کاهش  لایحه 
کمیسیون  در  که  بود  گرفته  خاص  شرایط 
اجتماعی هر دو ایراد موردبررسی قرار گرفت. 
ایرادات  این  نمایندگان  سایر  همکاری  با 
به  اجتماعی  کمیسیون  در  و  شد  برطرف 
تصویب رسید تا نظر شورای نگهبان تأمین 

شود.«

 سید محمد بطحایی، معاون توسعه مدیریت 
گفت:  آموزش وپرورش  وزیر  پشتیبانی  و 
»اجاره حیاط مدارس خطا و تخلف است و اگر 
هرچه  باید  دهند  انجام  خطایی  مدارس، 
برای  درآمدی  منابع  کنند.  تصحیح  سریع تر 
کمک به اجرای برنامه های آموزش وپرورش 
است و اگر درجایی این روش ها منتج به این 
شود که برخلاف وظیفه آموزش وپرورش یعنی 
تعلیم و تربیت است، جلوی آن گرفته می شود 
و قطعاً تخلف است. در تغییر کاربری و کسب 
آموزش وپرورش،  املاک  از  ارزش افزوده 
شرط اصلی این است که آن ملک مورداستفاده 

نباشد.«

 خلیل الله بابالو، رئیس مرکز امور بین الملل و 
مدارس خارج از کشور از فعالیت 126 پایگاه 
تعلیم و تربیت ایران در 76 کشور جهان خبر 
داد و گفت: »استانداردسازی از اولویت های 
مدارس خارج از کشور است. معلمان به عنوان 
آموزش وپرورش  معرف  فرهنگی،  سفیران 
ایران هستند. معلمان باید وظایف خود را در 
مقابل ملت بشناسند تا به عنوان نماینده علمی 
و فرهنگی جامعه ایران در خارج از کشور به 
وظایف خود به درستی عمل کنند. باید در تمام 

مدارس خارج از کشور پیشرو باشیم.«

پلیس  فرمانده  مهری،  حسن  سردار    
فرودگاه های کشور گفت: »برابر قوانین، هر 
ایرانی بیش از 5 میلیون ریال نمی تواند از ایران 
خارج کند. همچنین ارز مجاز برای خروج از 
کشور نیز 5 هزار دلار است. مقدار طلای مجاز 
نیز 15۰ گرم و از جابه جایی زیورآلات با وزن 
نامتعارف جلوگیری می شود و اگر این موارد 
جاسازی نشده باشند از مسافران می خواهیم 
که آن ها را برگردانند یا به همراه خود تحویل 
فرودگاه های  در  مسافران  تمامی  از  دهند. 
کشور به ویژه آن ها که در مسیر خارج از ایران 
تردد می کنند؛ باری را به عنوان امانت از کسی 
دریافت نکنند، زیرا ممکن است در آن اشیای 
ممنوعه باشد و در فرودگاه مقصد با مشکل 

روبرو شوند.«

جدا کردن پسر کوچک
از مادر شیشه ای

 بازهم اعتیاد مادر به مواد مخدر شیشه و پرخاشگری 
و ... باعث شد مددکاران نوزادی کوچک را از خانواده 
جدا و به بهزیستی تحویل دهند. ماجرا ازآنجا شروع 
شد که نوزاد پسری آبان ماه سال گذشته در یکی از 
بیمارستان های جنوب شهر تهران متولد شد که مادرش 
مواد مخدر شیشه مصرف می کرد و مجرد بود. این 
موضوع از سوی مسئولان بیمارستان به واحد مددکاری 
گزارش شد که دلیلی بود برای عدم ارائه گواهی ولادت 
کودک... مددکاران موسسه خیریه مهر آفرین به محض 
مطلع شدن از این موضوع به سراغ مادر امیر رفتند تا 
از ماجرا اطمینان پیدا کنند و وارد عمل شوند. لیلا مادر 
نوزاد در بیمارستان ادعا کرد که نامزدش او را با بچه ای که 
در شکم داشته ترک کرده و رفته است.  او دومین دختر 
خانواده ای پرآسیب بود؛ با خواهری معتاد و مطلقه و 
پدری که در اثر سکته مغزی ناتوان شده است. مادر سمیه 
تنها عضو سالم خانواده، وقتی متوجه شد قرار است 
مددکاران نوزاد را به بهزیستی تحویل بدهد، پادرمیانی 
کرد و قول داد به اسم خودش برای بچه شناسنامه بگیرد 
و از او نگهداری کند؛ اما مدتی بعد مشخص شد که این 
اتفاق هرگز نیفتاده و امیر کوچک، همچنان بی شناسنامه 
مانده است. بر همین اساس مددکاران در بازدیدهای 
مکرر از محل زندگی سمیه، متوجه شدند او با مردی 
به نام صابر رابطه دارد. صابر که خود مصرف کننده و 
فروشنده مواد مخدر بود، در کنار این خانواده زندگی 
می کرد. سرانجام با مشاوره های متعدد، لیلا راضی شد 
همراه خواهرش به کمپ ترک اعتیاد برود. او 3 دوره در 
کمپ ماند و در این مدت مادرش با حمایت موسسه 
مهرآفرین، از کودک مراقبت می کرد؛ اما وقتی از کمپ 
بیرون آمد، باوجوداینکه درمان شده بود، بازهم در اثر 
ادامه ارتباط با صابر، لغزش پیدا کرد و به مواد مخدر آلوده 
شد و این بار مصرف موادش بیشتر هم شده بود. لیلا به 
دلیل شخصیت بسیار پرخاشگر، دائم با دیگر اعضای 
خانواده دعوا می کرد؛ شیشه های خانه را می شکست؛ 
امیر را کتک می زد و خلاصه باعث می شد هر بار 
صاحب خانه آن ها را جواب کند به همین دلیل آن ها 
مجبور بودند دائم از این خانه به آن خانه اسباب کشی 
کنند و در این میان کودک بیش از همه آسیب می دید. کار 
به جایی رسید که دیگر هیچ کس به آن ها خانه نمی داد 
و مجبور شدند چند روزی را در پارک زندگی کنند و 
درنهایت موسسه به خاطر امیر برای آن ها خانه ای گرفت 
و مدتی در آنجا ساکن شدند. اما تمامی این مشکلات و 
مصرف زیاد مواد از سوی مادر کودک منجر به این شد 
که مددکاران وضعیت امیر را به 123 گزارش دهند چون 
دیگر امیدی به اصلاح مادرش وجود نداشت. همزمان 
اقدامات واگذاری کودک به سازمان بهزیستی در حال 
انجام بود. بالاخره این اقدامات نتیجه داد و پای اورژانس 
اجتماعی به میان آمد و امیر کوچک از خانواده اش جدا و 

به بهزیستی تحویل داده شد. 

خبرخوان                                           انتقاد اعضاي شوراي شهر تهران از وضعيت امدادرساني اورژانس 115 در پايتختحوادث

آقاي وزير نگذاريد اورژانس كشور ايست قلبي كند

روزنامه  سپیــــد را  
در اینستاگرام دنبال کنید

sepidonl ine

   چکاوک ابراهیمی

 هم زمان با دویست و هشتاد و سومین جلسه علني شوراي 
شهر، وزیر بهداشت و درمان کشور و دستگاه قضا از 
بهشت نشینان پایتخت کارت زرد گرفتند. وزیر بهداشت 
به دلیل مشکلات اورژانس و کمبود نیروهاي امدادرسان 
پایتخت و تأخیرهای نیروهاي امدادرسان در انتقال 
بیماران به مراکز درماني و قوه قضائیه نیز به دلیل صدور 
حکم تخلیه براي 6 مدرسه منطقه 18 که در آستانه آغاز 
سال تحصیلي جدید سبب سرگرداني 4 هزار دانش آموز 
مي شود. معضلاتي که به اعتقاد اعضاي شوراي شهر 
تهران رابطه مستقیم با بهداشت رواني شهروندان دارند، 
هرچند که نمایندگان مردم تهران در پارلمان شهري اعلام 
کردند که ارائه ناقص خدمات و تأخیر نیروهاي امداد و 
نجات براي حاضر شدن در محل حوادث، جان انسان ها 
را به خطر مي اندازد و کوتاهي در رفع آن به نوعی حکم 
مشارکت در مرگ شهروندان است. تا جاییکه رحمت الله 
حافظي، رئیس کمیسیون سلامت شورا خطاب به وزیر 
بهداشت اعلام کرد که تا دیر نشده فکري به حال اورژانس 
تهران و کشور کند و نگذارد که قلب سیستم امدادرساني 
تهران و به ویژه واحدهاي اورژانس 115 دچار ایست 

قلبي شوند.
 

تهران 150 پایگاه اورژانس کمتر از حد 
استاندارد دارد

در ابتداي جلسه روز گذشته، رئیس کمیسیون سلامت 
شورای شهر تهران با انتقاد از تکرار سناریوي تأخیرهای 
واحد اورژانس 115، به تشریح تجربه شخصي اش 
در حادثه  اي که یکشنبه شب با چاشني تأخیر حضور 
نیروهاي اورژانس رخ داده است، اشاره کرد و گفت: 
»یکشنبه شب شاهد وقوع حادثه تصادفي براي یک خانم 
در خیابان آموزگار منطقه 1 تهران بودم. باوجودآنکه 
شاهدان حادثه بلافاصله پس از وقوع حادثه، با نیروهاي 
اورژانس 115 تماس گرفتند، اما نیروهاي امداد و نجات 
با تأخیر 35 دقیقه ای در محل حادثه حاضر شدند و وقتي 
علت تأخیرشان را پرسیدم اعلام کردند که به دلیل کمبود 
نیرو و فاصله زیادشان تا محل حادثه به موقع نرسیده 
بودند.« رحمت الله حافظي با اشاره به اینکه این تأخیر 
در حالي رخ داده است که در نزدیکي محل حادثه 7 
پایگاه اورژانس مستقر بودند اما نیرو براي اعزام نداشتند، 
تصریح کرد: »با توجه به وضعیت کنوني و فاصله داشتن 
ناوگان اورژانس 115 از استانداردها، از وزیر بهداشت 
می خواهم قبل از اینکه اورژانس تهران دچار ایست قلبی 
شود، از واحد امدادرسانی همه شهرهای کشور ازجمله 
پایتخت حمایت کند.« وي با انتقاد از اینکه سیستم بیسیم 
اورژانس تهران و سراسر کشور هنوز آنالوگ و قدیمی 
است و همین به روز نبودن امکانات و تجهیزات سبب 
تأخیر در ارائه خدمات امداد و نجات شهروندان مي شود، 

خاطرنشان کرد: »تعداد پایگاه های اورژانس تهران 15۰ 
پایگاه کمتر از میزان استانداردها و میزان پیش بینی شده در 
برنامه پنجم توسعه است. شاخصي که نشان مي دهد چرا 

حال اورژانس تهران خوب نیست.«
 

تكنسین هاي اورژانس خواهان انتقال به 
بیمارستان ها

 رئیس کمیسیون سلامت شوراي شهر تهران با تأکید بر 
اینکه لازم و ضروري است که اورژانس تهران هرچه  
سریع تر از وضعیت کنونی خارج شود و روند ارائه 
خدمات و انتقال مصدومان به مراکز درماني ارتقا یابد، 
خطاب به وزیر بهداشت و درمان کشور عنوان کرد: 
»آقای وزیر، امروز بسیاري از تکنسین های اورژانس 
به دلیل کمبود نیرو و فشارهای کاری متقاضی انتقال 
به واحدهاي درماني و بیمارستان ها هستند. این نشان 
مي دهد که در سال هاي اخیر آن طور که بایدوشاید از 
اورژانس حمایت هاي لازمه به عمل نیامده است. از 
همین رو به شما اعلام مي کنم که اورژانس هم اکنون 
نیاز به حمایت هاي شما دارد و کوتاهي در این زمینه 
همچنین  حافظي  نیست.«  بخشودني  به هیچ عنوان 
یادآوری کرد: »رئیس اورژانس تهران به تازگی تغییر کرده 
و در همین مدت زمان اندک شاهد تغییرات و تحولات 
خوبي بوده ایم. ضمن آنکه با همکاری شهرداری منطقه 
5 نیز برخي از مشکلات امدادرسانی این منطقه برطرف 
شده است که امیدواریم این همکاری های مؤثر به سایر 

مناطق تهران و سپس کشور تسری یابد.«
  

لزوم ایجاد پایگاه اورژانس در محدوده 
شیان

همزمان با برگزاري دویست و هشتاد و سومین جلسه 
علني چهارمین شوراي شهر تهران، الهه راستگو، عضو 
کمیسیون اجتماعی و فرهنگی شورای اسلامی شهر 
تهران نیز خواستار توجه بیشتر مسئولان به رفع مشکلات 

کنوني اورژانس در اقصي نقاط پایتخت شد و گفت: »یکي 
از نقاطي که نیاز مبرم به استقرار پایگاه اورژانس دارد، 
محدوده شیان است که باید ایجاد این پایگاه به فوریت 
در دستور کار اورژانس تهران قرار گیرد.« وي با تأکید 
بر اینکه منطقه شیان محدوده وسیع تفریحي است که 
روزانه و به ویژه ایام تعطیل و آخر هفته ها پذیراي بسیاري 
از خانواده ها به همراه فرزندانشان است، خاطرنشان 
کرد: »با توجه به تردد بسیار زیاد مردم در ساعات و ایام 
مختلف در این بخش از پایتخت، ایجاد پایگاه اورژانس 
در منطقه شیان یک امر ضروري است که به نظر مي رسد 
در نگاه مسئولان حوزه بهداشت و درمان کشور مغفول 

مانده است.«
  

سرگرداني 4 هزار محصل در آستانه 
سال تحصیلي جدید

در ادامه جلسه روز گذشته، رئیس کمیسیون اجتماعی و 
فرهنگی شورا نیز نسبت به وضعیت بناي حدود 6 مدرسه 
واقع در منطقه 18 که قرار بود روز گذشته به حکم قاضی 
به مالکان تحویل داده شوند تذکر داد و گفت: »منطقه 
18 یکي از پرجمعیت ترین مناطق شهر تهران ازنظر 
فراواني حضور دانش آموزان است به طوری که جمعیت 
محصلان این منطقه حدود 12 هزار و 6۰۰ نفر است، 
اما شاهد هستیم که در آستانه سال تحصیلي جدید قرار 
است بناي 6 مدرسه این منطقه شلوغ به مالکان واگذار و 
تخریب شوند. تخریبي که منجر به سرگرداني حداقل 
4 هزار محصل خواهد شد.« حجت الاسلام والمسلمین 
عبدالمقیم ناصحی با اعلام اینکه ملک مدارس شهید 
همت، شهید باکری، دکتر حسابی و سه مدرسه دیگر 
بر اساس حکم دستگاه قضا به مالکانشان تحویل داده 
مي شود، خاطرنشان کرد: »باوجودآنکه تفاهم نامه ای 
بین مالکان این مدارس و وزارت آموزش وپرورش 
منطقه منعقدشده و قرار بوده مالکان با دریافت پول از 
تحویل گرفتن این بناها و تخریب این مدارس منصرف 

شوند، اما شاهد تحویل این املاک به مالکان هستیم.« 
این مدارس و  املاک  وی تصریح کرد: »وضعیت 
محدوده هایشان مشخص است؛ اما امروز شاهد هستیم 
به  حاضر  آموزش وپرورش  وزارت  باوجودآنکه 
پرداخت هزینه تملک این ساختمان ها است، اما مالک 
با مراجعه به دستگاه قضا حکم تخریب و تملک گرفته 
است. درواقع صدور این احکام از سوي دستگاه قضا 
خط بطلاني کشیده بر تمام تلاش های مسئولان اداره 
کل آموزش وپرورش استان تهران که کوشیده بودند از 
وقوع این اقدام جلوگیري کنند.« وی با تأکید بر اینکه از 
قوه قضائیه می خواهیم که توجه ویژه به حمایت از این 
مدارس و سایر مدارسي که در وضعیت مشابه قرار 
دارند، داشته باشد، بیان کرد: »اهالی منطقه بارها از اداره 
کل آموزش وپرورش استان تهران بسیار تقاضا کردند تا 
نسبت به حل این معضل ورود کند، اما به نظر مي رسد 
حکم دستگاه قضا تمام این تلاش ها را باطل کرده است. 
از همین رو از رئیس قوه قضائیه مي خواهم با ورود به این 

پرونده مانع تخلیه و تخریب این مدارس شود.«
 

ضرورت تعجیل در تعیین تكلیف برنامه 
ششم توسعه

همچنین در جریان برگزاري جلسه روز گذشته شوراي 
شهر تهران، مهدي چمران از تلاش شوراي عالي استان ها 
و برخي نمایندگان مجلس براي اصلاح ماده 4 برنامه 
ششم توسعه که منجر به حذف مالیات بر ارزش افزوده 
از درآمدهاي پایدار شهرها و واریز این پول به خزانه 
دولت مي شود خبر داد و گفت: »جلسه مشترک شورای 
شهر پایتخت با مجمع نمایندگان استان تهران براي نقد و 
بررسی این ماده واحده به زودی برگزار مي شود.« مهدي 
چمران بابیان اینکه هنوز بسیاری از نمایندگان استان 
تهران از مشکلاتی که این ماده برنامه ششم توسعه برای 
تهران و شهرهاي حاشیه اي ایجاد می کند، خبر ندارند و 
نیاز به آگاه سازی دارند، عنوان کرد: »بسیاری از شورای 
شهرهای دیگر با نمایندگانشان جلسات نقد و بررسی 
برنامه ششم توسعه را برگزار کرده اند، اما در تهران به دلیل 
تقارن زمان جلسه مذکور با تعطیلات شورا، این جلسه به 
تعویق افتاده که ضرورت دارد هر چه زودتر برگزار شود.« 
رئیس شوراي شهر تهران با یادآوری اینکه در جلسه اخیر 
با نمایندگان مجلس شورای اسلامی و کمیسیون شوراها 
پس از توضیحات شهردار تهران و بنده در مقام ریاست 
شورای عالی استان ها نمایندگان در جریان مشکلات 
برنامه ششم توسعه قرار گرفتند، افزود: »باید هرچه 
سریع تر جلسه مشترک مربوطه با مجمع نمایندگان استان 
تهران برگزار شود، هرچند که باید تأکید کنم همه اعضا 
نمی توانند در جلسه کمیسیون شوراهای مجلس شوراي 
اسلامي شرکت کنند و فقط من در جایگاه ریاست عالي 
شوراي استان ها مجاز به حضور در این جلسه و جلسات 

کمیسیون تلفیق مجلس هستم.«

 
اخبــار 

تبديل 105 هزار مدرسه كشور به مدارس محیط زيستی
مهناز مظاهری، معاون آموزش و پژوهش سازمان حفاظت محیط زیست بابیان اینکه مسئله محیط زیست 
فقط مربوط به ایران نیست بلکه مسئله کره زمین است، گفت: »تغییرات آب وهوا، از دست دادن یکپارچگی 
محیط زیست و ... مربوط به کره زمین می شود و تنها مربوط به ایران نیست، هرچند ایران در مقایسه با 
برخی کشورها وضعیت مناسبی ندارد.« معاون آموزش و پژوهش سازمان حفاظت محیط زیست از وزارت 
آموزش وپرورش به خاطر همکاری ها تشکر کرد و بابیان اینکه سند مدارس محیط زیست و توسعه پایدار با 
هماهنگی و تائید وزارت آموزش وپرورش را داریم، گفت: »مقرر است وزارت نیرو، وزارت کشور، سازمان 
حفاظت محیط زیست و سازمان مدیریت و برنامه ریزی در آینده نزدیک سند مدارس محیط زیست و توسعه 
پایدار را امضا کنند.« به گفته او پس از امضا 1۰5 هزار مدرسه کشور به مدارس محیط زیستی و توسعه پایدار 
تبدیل خواهد شد. مظاهری با اشاره به اینکه در حال بررسی کتاب انسان و محیط زیست هستیم و محتوای کار 
آماده شده است، ادامه داد: »در مدارس محیط زیستی نیازمند مطالب علمی هستیم که در این راستا کتاب هایی 

تعریف شده است.«

نگرانی از مراجعه ۴0 درصد از طلاق بگیران به كمیته امداد
مدیرکل کمیته امداد استان تهران گفت: »به دلیل حمایت های سازمان، طلاق در میان زوج های تحت 
پوشش، کمتر از یک درصد است اما متأسفانه 4۰ درصد افرادی که در جامعه طلاق می گیرند به نوعی 
برای ادامه زندگی شان به کمیته امداد مراجعه می کنند.« محسن ولیئی ادامه داد: »این امر نیازمند 
مکانیزم هایی است و چون ارباب رجوع کمیته زیاد می شود، نگرانی هایی را برای خدمت رسانی 
خوب باعث می شود.« به گفته مدیرکل کمیته امداد استان تهران ما تکلیف داریم 2 نوع حمایت در 
این زمینه داشته باشیم؛ به افرادی که در مقدمه ازدواج قرار دارند وام می دهیم و کالاهای ارزان قیمت 
را برای ازدواج آسان آن ها تدارک می بینیم. ولیئی ادامه داد: »مبلغ 4 میلیون تومان وام بلاعوض 
برای خرید جهیزیه و 4 میلیون تومان به عنوان وام قرض الحسنه از صندوق ولایت به این افراد 
داده می شود.« مدیرکل کمیته امداد استان تهران گفت: »همچنین برای افرادی که طلاق گرفته اند و 
می خواهند مجدد ازدواج کنند، بسته حمایتی در نظر گرفته شده که به میزان وام های تهیه جهیزیه و 

ازدواج به آن ها داده می شود.«

توضیحات رئیس منطقه 18 تهران درباره حکم تخريب و تخلیه 6 مدرسه
رئیس منطقه 18 آموزش وپرورش شهر تهران از تعطیلی شش مدرسه در منطقه خلیج فارس جنوبی ابراز نگرانی 
کرد و گفت: »قبلا مذاکراتی با مالک خصوصی این مدارس انجام شده بود اما اختلافاتی به وجود آمده و حاضریم 
با مالک مجددا به مذاکره بنشینیم و مدارس را خریداری کنیم.« حسین ابراهیمی، درباره جزئیات تعطیلی شش 
مدرسه در منطقه خلیج فارس جنوبی ادامه داد: »این شش مدرسه یک مالک خصوصی دارند که مذاکرات با او 
صورت گرفته؛ ملک ها قیمت گذاری شده و تشریفات خرید انجام شده بود، اما او این اواخر روی متراژ زمین و 
قیمت آن بحث هایی داشت و قیمت و پول فضایی که در خیابان و معبر افتاده و شهرداری آن ها را تبدیل به پارک 
کرده است هم می خواست از آموزش وپرورش بگیرد درصورتی که ما تصرف و مالکیتی بر آن فضاها نداریم.« 
رئیس منطقه 18 آموزش وپرورش شهر تهران بابیان اینکه با این اوصاف ما حاضریم همه این ها را انجام دهیم و 
پای میز مذاکره به توافق برسیم گفت: »متأسفانه مالک قبل از مذاکره حکم قاضی و دادگاه را گرفته و از این طریق 

واردشده است. در حال حاضر برخی دانش آموزان و اولیای آن ها در مقابل مدرسه جمع شده و نگران هستند.«


